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(Az ülés kezdetének időpontja: 11 óra) 

Az ülés megnyitása, a napirendi javaslat ismertetése 

VARGA ZOLTÁN (DK), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Jó napot 
kívánok! Üdvözlök mindenkit! Megkezdjük a bizottság mai napi munkáját.  

Tisztelt Bizottság! Kedves Vendégeink! Üdvözlöm a teremben jelen lévő 
képviselőtársaimat, a bizottság jelen lévő tagjait, és a hivatal dolgozóit, akik nélkül a 
mai bizottsági ülés nem jöhetett volna létre.  

Bejelentem, hogy az előterjesztő Pénzügyminisztérium képviseletében 
egyetlenegy személy, vezető sem képviselteti magát. Mindig azt hittem, hogy nincs már 
mélyebb, de minden bizottsági üléssel egyre mélyebbre ássa magát akár a kormány, 
akár a kormánypárti képviselők abba a dágványba, amit az elmúlt 14 évben teremtettek 
ebben az országban. Nyilván, ha most feltenném azt a költői kérdést, hogy emelje fel a 
kezét, aki nem tudja, hogy milyen bejelentést fog most hallani, mit fogok bejelenteni, 
szerintem ilyen ember nincs. Mondhatnám azt is, hogy a megszokott forgatókönyv 
szerint megyünk, hiszen meg kell állapítsam, hogy a bizottság jelen formájában ismét 
határozatképtelen.  

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 

A határozati házszabály 113/A. § (2) bekezdése alapján azonban természetesen 
kísérletet teszek a határozatképesség biztosítására, oly módon, ahogy ezt már 
megszokhattuk: néhány percet várakozunk arra, hogy a végtelenül bátor, kipcsak jó 
atyafiak mégiscsak eljönnek és tiszteletüket teszik a bizottság előtt, hiszen elvileg ez 
lenne a dolguk.  

Muszáj, hogy beszéljek arról, miért is hívtam össze ezt a bizottsági ülést. 
Mondhatnám azt is, hogy ez megszokott módon egy rendkívüli bizottsági ülés, ahol mi 
most itt ülünk, és várunk a végtelenül gyáva kormánypárti képviselőkre és a kormány 
részéről bármilyen vezető megjelenésére, hogy a bizottsági ülésünk határozatképes 
legyen, hiszen most határozatképtelen. Egyetlenegy napirendi pont miatt hívtam össze 
ezt az ülést, hiszen tudjuk azt, hogy a nyugdíjrendszer fenntarthatóságáról és a 
nyugdíjak értékállóságáról a kormány tett egy nagyon erős vállalást az Európai 
Bizottság által elfogadott magyar helyreállítási és ellenállóképességi eszköz szintjén. 
Mégpediglen azt, hogy 2025. március 31-éig törvényt fog a magyar parlament hozni. 
Ennek három lépcsőfoka van. Engedjék meg, hogy ismertessem gyorsan. 

Az első lépcső a független nemzetközi szakértői jelentés létrehozása a magyar 
nyugdíjrendszer hosszú távú fenntarthatósági kihívásainak kezeléséről. Itt azt kell 
tudni - ugye, most már tudjuk a múlt év végi miniszteri meghallgatás után -, hogy az 
OECD készítette el ezt a jelentést, és hogy a magyar kormánynak ebben vitathatatlanul 
nagyon fontos sarokpontja kell legyen, hogy a szerzett jogokat és a jogos várakozásokat 
tiszteletben kell tartania. Ennek a jelentésnek a nyilvánosságra hozása és a társadalmi 
vitája elkezdésének a határideje 2023. december 31-én lejárt. Aki itt volt azon a 
bizottsági ülésen, vagy követte azt a bizottsági ülést, ahol meghallgattuk Varga 
pénzügyminiszter urat, hallhatta, a pénzügyminiszter ígérte azt meg személyesen, 
egyrészt, hogy tartani fogják a határidőt, másrészt azt, hogy a bizottságot külön fogja 
tájékoztatni majd a jelentésben foglaltakról. Nyilván ez nem történt meg, a 
pénzügyminiszter, most mondhatnám azt is, hogy nem mondott igazat, de nem 
mondott igazat.  

Ugye, a következő határidő a nyugdíjrendszer módosítására vonatkozó 
szakpolitikai javaslatok elkészítésével kapcsolatosan: ennek 2024. június 30-áig le kell 
zajlania. A harmadik pedig a nyugdíjrendszert módosító jogszabály hatálybalépése 
vagy léptetése, a nyugdíjrendszer felülvizsgálatát és a jogszabályok hatálybalépésével 
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záruló jogalkotási folyamatot pedig 2025. március 31-éig kell befejeznie. Ez a magyar 
kormány egyértelmű vállalása ezzel kapcsolatosan.  

Tudjuk nagyon jól, hogy miért menekülnek ezek a derék kipcsak hazafiak a 
nyilvánosság elől, miért menekülnek a bizottsági meghallgatás elől, miért nincs itt a 
kormány képviselője. Azért nincs itt, mert az elmúlt 14 évben becsapták, a tönk szélére 
taszították a magyar nyugdíjasokat, tudjuk, hogy több százezer forinttal károsítják meg 
személy szerint minden magyar nyugdíjas pénztárcáját évről évre, csak azért, hogy a 
Mészárosok és más Orbán-közeli oligarchák zsebét tudják ezzel az ellopott pénzzel 
tömni. Tudjuk azt nagyon jól, hogy olyan gazdasági helyzetet hoztak létre ma 
Magyarországon, hogy mindenféleképpen a gazdaság fenntartása érdekében új irányba 
kell állítani a magyar gazdaságot, újra be kell rúgni a magyar gazdaság motorját.  

Egyszerűen kíváncsiak voltunk arra, hogy mit kívánnak kezdeni a 
nyugdíjasokkal, hiszen ne felejtsük el, hogy Varga Mihály pénzügyminiszter vérlázító 
bejelentést tett az elmúlt hetekben. Talán egy hete történt az meg, amikor kijelentette, 
hogy a nyugdíjasok tehetnek arról a kialakult gazdasági katasztrófáról, amiben most az 
ország van. Tehát nem Mészárosék, tehát nem Orbán és klánja, tehát nem az elhibázott 
gazdaságpolitika, tehát nem az, hogy szétlopták a kormány és a kormány tagjai 
Magyarországot, és tégláról téglára hordják el hazánkat, nem, a nyugdíjasokat tette 
felelőssé a pénzügyminiszter a kialakult helyzetért.  

Úgy gondolom, az lett volna az egyedüli tisztességes és becsületes dolog, ha most 
velem szemben itt ül a pénzügyminiszter, egyáltalán elmondja, hogy mit gondolt ezzel 
a mondattal kapcsolatosan, amikor kiejtette a száján, és nyilván itt lennének a 
kormánypárti képviselők, és nem pedig gyáván elmenekülnének a bizottsági ülés elől. 
Szégyen, és ez a szégyen most már hosszú-hosszú hetek, hónapok, évek alatt rá fog égni 
és rá is égett a kormánypárti képviselőkre, hiszen ne feledjük el, csak most, a tavaszi 
ülésszakban kétharmadrészt nem vettek részt a bizottsági munkában, egyszerűen 
levelet küldtek, hogy nem fognak jönni. Egyharmadrészt ugyan eljöttek, akkor pedig 
leszavazták a fontosabb napirendi pontjainkat. Ez nyilván az ő felelősségük, azt hiszik, 
hogy elmenekülhetnek a szembenézés elől. Nem menekülhetnek el, el fog jönni az a 
pillanat, amikor mindenkit személy szerint, darabra meg fognak kérdezni a szavazói, 
és nyilván sok mindenki mást a hatóság is sok kérdéssel kapcsolatban.  

Közben azt kell, hogy mondjam, hogy eltelt az öt perc, így megállapítom, hogy a 
határozatképességet nem sikerült biztosítani, így a bizottság továbbra sem 
határozatképes. A határozati házszabály 113/A. § (2) bekezdésének megfelelően 
megállapítom a bizottsági ülésről távol maradó tagok névsorát. 

A távol maradó tagok névsorának megállapítása 

Tájékoztatom önöket, hogy dr. Kovács József alelnök úr a kormánypárti 
bizottsági tagok nevében előzetesen írásban jelezte, hogy az ülésről távol maradnak: 
Bartos Mónika, dr. Kovács József, dr. Mészáros Lajos, dr. Pesti Imre, dr. Selmeczi 
Gabriella, dr. Tapolczai Gergely, Horváth László, Kovács Sándor, Nacsa Lőrinc és 
Sztojka Attila. Miután kiderült, hogy ismét, immár sokadjára is határozatképtelen lesz 
a kormánypárti vagy mondhatni, kipcsak jó atyafiak menekülése miatt a bizottsági 
ülésünk, ezért távolmaradását ennek tükrében bejelentette Szabó Timea képviselő 
asszony is.  

Ami érdekes ebben a levélben - és ezt inkább már csak a kis színes kategóriába 
sorolva mondom el önöknek -, hogy eddig mindig volt valami kifogása a kormánypárti 
képviselőknek. Emlékeznek rá. Tehát hol rendkívüli parlamenti áhítaton vettek részt, 
hol volt nekik valami nagyon-nagyon fontos, be nem azonosítható frakcióülésük. Ez a 
jelenlegi levél, amit a kezemben tartok, és amit az előbb felolvastam, gyakorlatilag 



7 

indoklás nélkül született meg, egyszerűen csak bejelentik azt, hogy nem kívánnak részt 
venni ezen az ülésen.  

Ahogy az előbb a bevezetőmben is mondtam, én mindig azt hittem és azt hiszem 
bizottsági ülések előtt, hogy nem tudnak már lejjebb süllyedni a kormánypárti 
képviselők és a kormány tagjai, ha menekülésről van szó. Minden bizottsági ülésen meg 
kell arról győződjünk, hogy igen, mindig van mélyebb, van még hova süllyedni, az 
aljasságnak vannak egészen mély bugyrai is, amiről tanúbizonyságot tesznek a 
kormánypártok és a kormánypártok képviselői.  

Az ülés berekesztése 

Köszönöm szépen, az ülést ezennel berekesztem. Viszontlátásra, és szép napot 
kívánok! 

 
(Az ülés befejezésének időpontja 11 óra 11 perc) 

  

Varga Zoltán 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Horváth Éva Szilvia 
 


